
 

 

Brief PVV 

Geachte meneer Graansma en leden van PVV Fryslân, 

Met enig bezorgdheid hebben wij uw open brief gelezen waarin uw standpunten over de 
asielopvang in Fryslân uiteenzet.  

In deze tijd van polariserende discussies is het belangrijk dat we met een gefundeerd perspectief 
naar de feiten kijken. Hieronder delen wij onze bevindingen en nodigen wij uw uit om hierover in 
gesprek te gaan. 

1. Disproportionele last voor Fryslân 
 
U stelt dat Fryslân een onevenredig hoge last draagt voor de opvang van asielzoekers. De 
recente capaciteitsraming (1 februari 2024) laat zien dat Fryslân verantwoordelijk is voor 
4.036 opvangplaatsen, wat neerkomt op ongeveer 5% van het totale aantal benodigde 
opvangplaatsen in Nederland. Aangezien Fryslân ongeveer 3,5% van de Nederlandse 
bevolking huisvest, is de opgave relatief hoger dan het bevolkingsaandeel, maar niet 
uitzonderlijk disproportioneel. 

 

2. Vrijwillige toezeggingen en surplus aan opvangplaatsen 
 
Uw brief suggereert dat gemeenten in Fryslân vrijwillig meer opvangplaatsen hebben 
aangeboden dan nodig. Gegevens tonen aan dat Fryslân samen met enkele andere 
provincies voldoet aan de spreidingswet door voldoende opvangplekken te realiseren. Dit 
wijst op een proactieve houding van Fryslân in het bieden van ondersteuning. 

 

3. Sociale cohesie en groeiende onvrede 
 
U verwijst naar een vermeende groeiende onvrede onder de Friese bevolking. Echter, wij 
hebben momenteel geen cijfermatige gegevens of onderzoeken gevonden die deze stelling 
ondersteunen. Het is van belang dat we ons baseren op meetbare indicatoren voordat we 
conclusies trekken. 

4. Beperking van de immigratiestroom 
 
Uw pleidooi voor een beperking van de immigratiestroom wordt in de context gezet van 
toekomstige verwachtingen van de Rijksoverheid. Deze prognoses, die aangeven dat er in 
2024 tussen de 32.000 en 63.000 nieuwe asielzoekers naar Nederland komen, zijn niet 
significant hoger dan eerdere jaren. 

Conclusie 

Hoewel Fryslân een iets hoger aandeel opvangplaatsen heeft ten opzichte van haar 
bevolkingsaandeel, is het verschil niet extreem. De provincie heeft voldaan aan de landelijke 
spreidingswet, wat getuigt van een proactieve houding. Vooralsnog zijn er geen cijfers die de 
stelling van groeiende onvrede onder de bevolking kunnen onderbouwen. 

Wij hopen dat deze bevindingen voor uw verhelderend zijn. Graag nodigen wij u uit voor een 
gesprek in onze gemeente. Wij geloven dat een open dialoog ons kan helpen om de zorgen en 
ideeën over asielopvang in Fryslân constructief te bespreken. 

  

Met vriendelijke groet, 

PvdA Smallingerland 


